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REVISTA PRESEI 

 

 Salariul mediu net s-a majorat, în octombrie, cu 16 lei până la valoarea de 2.392 de lei (INS) 
Câștigul salarial mediu nominal net a crescut, în octombrie, cu 16 lei (+0,7%), până la valoarea de 2.392 de lei, în 
comparație cu luna anterioară, în timp ce salariul mediu nominal brut s-a majorat cu 0,7% și a ajuns la 3.327 lei, 
arată datele Institutului Național de Statistică (INS), publicate luni. 
În acest context, valorile cele mai mari ale câștigului salarial mediu nominal net s-au înregistrat în activități de 
servicii în tehnologia informației (inclusiv activități de servicii informatice), respectiv 6.054 de lei, iar cele mai mici 
în hoteluri și restaurante (1.415 lei). 
Potrivit sursei citate, în octombrie 2017 vs septembrie 2017, creșterile câștigului salarial mediu net s-au datorat 
acordării de prime ocazionale (inclusiv prime trimestriale, anuale sau pentru performanțe deosebite), drepturi în 
natură și ajutoare bănești, sume din profitul net și din alte fonduri (inclusiv tichete de masă și tichete cadou), dar 
și realizărilor de producții sau încasărilor mai mari (funcție de contracte). 
Cele mai semnificative creșteri ale câștigului salarial mediu net s-au înregistrat în activitățile de asigurări, 
reasigurări și ale fondurilor de pensii (cu excepția celor din sistemul public de asigurări sociale) — cu 5%, în 
activități de editare, industria metalurgică (între 4% și 4,5%), respectiv între 2% și 3,5% în intermedieri financiare 
(cu excepția activităților de asigurări și ale fondurilor de pensii), alte activități extractive, fabricarea de mobilă, 
cercetare-dezvoltare, extracția minereurilor metalifere, alte activități industriale n.c.a., captarea, tratarea și 
distribuția apei, fabricarea produselor din tutun, colectarea și epurarea apelor uzate. 
Pe de altă parte, scăderile câștigului salarial mediu net față de luna precedentă au fost determinate de acordarea, 
în luna septembrie, de prime ocazionale (inclusiv prime trimestriale, anuale, pentru performanțe deosebite sau 
pentru "Ziua petrolistului"), drepturi în natură și ajutoare bănești, sume din profitul net și alte fonduri. De 
asemenea, scăderile câștigului salarial mediu net au fost cauzate de nerealizările de producție ori încasările mai 
mici (funcție de contracte), precum și de angajările de personal cu câștiguri salariale mici din unele activități 
economice. 
Astfel, cele mai semnificative scăderi ale câștigului salarial mediu net s-au înregistrat după cum urmează: cu 19% 
în extracția petrolului brut și a gazelor naturale; între 7% și 12,5% în activități de servicii anexe extracției, 
fabricarea produselor de cocserie și a produselor obținute din prelucrarea țițeiului, telecomunicații; între 1,5% și 
2,5% în activități auxiliare intermedierilor financiare, activități de asigurare și fonduri de pensii, fabricarea 
produselor textile, fabricarea produselor farmaceutice de bază și a preparatelor farmaceutice, agricultură, 
vânătoare și servicii anexe, fabricarea calculatoarelor și a produselor electronice și optice. 
Totodată, în sectorul bugetar s-au consemnat creșteri ale câștigului salarial mediu net față de luna precedentă în: 
învățământ (+4,4%), ca urmare a acordării sumelor reprezentând plata cu ora a cadrelor didactice, în 
administrația publică (+0,9%), respectiv în sănătate și asistență socială (+0,6%). 
Datele INS relevă că, în comparație cu luna octombrie a anului precedent, câștigul salarial mediu nominal net a 
crescut cu 13,5%, iar indicele câștigului salarial real a fost de 110,6%. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 România a cheltuit doar 1,1% din banii europeni alocați programării 2014-2020; Bulgaria are o pondere de 
7,5% 
România a cheltuit doar 1,1% din banii europeni alocați programării 2014-2020, reprezentând 400,4 milioane 
euro, în condițiile în care state precum Bulgaria și Polonia au avut 7,5%, respectiv 6,5%, potrivit datelor Comisiei 
Europene, transmise la solicitarea agerpres. 
Cea mai mare parte a sumei cheltuite a fost prin Fondul European de Dezvoltare Regională, respectiv 241,9 
milioane euro. 
Țările care au cheltuit mai puțin decât România din fondurile structurale și de investiții sunt Austria, cu 0,3%, și 
Irlanda, cu 0,9%. Conform datelor Comisiei Europene, pe primul loc ca procent de cheltuieli din suma totală 
alocată se află Portugalia — cu 10,9%, Lituania — cu 9,1% și Estonia — cu 8,4%. 
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Ministrul delegat pentru fonduri europene, Marius Nica, a declarat recent, la Oradea, că în 2023 România va fi 
dată drept exemplu în ceea ce privește absorbția fondurilor europene și a apreciat că procentul perioadei 2007-
2013, de 88-89%, "nu este unul rău". 
Reprezentantul Guvernului s-a referit la o întâlnire recentă cu toți miniștrii fondurilor europene din UE, pentru 
perioada 2014-2020, unde, afirma el, "20 din 27 de state membre s-au plâns de același lucru: de birocrație, de 
audit, de proceduri greoaie în implementarea fondurilor europene". 
"Există o bază de date online care reflectă absorbția la zi. Și o să vedeți că România ocupă, în acest moment, în 
ceea ce privește fondurile de coeziune un loc 19 sau 20, din 27 și că diferențele dintre toate statele membre, din 
graficul actualizat, nu sunt mai mari de 200-300 de milioane de euro. Dacă vrem să fim corecți și onești, haideți să 
ne raportăm la date oficiale. Nu consider că România este — așa cum se vehiculează — cu mult în urma celorlalte 
state europene. Într-adevăr avem probleme față de alte state membre în implementarea proiectelor de 
infrastructură, fie că vorbim de achiziții, de contestații, de fraude. Dar în acest moment, datorită procedurilor 
impuse de UE, toate statele membre se află într-o poziție, să spunem, mai sus sau mai jos, dar nu cu o diferență 
semnificativă. Adică sunt state membre mult mai puternice decât România, cu experiență de zeci de ani în UE, dar 
care sunt după noi în ceea ce privește absorbția de fonduri europene. Sunt convins că la sfârșitul acestui an, 
România va fi undeva la jumătatea clasamentului. (...) Împreună, sunt convins că vom reuși ca în 2023 România să 
fie dată drept exemplu în ceea ce privește absorbția fondurilor europene", a declarat ministrul Marius Nica. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

 Ședință solemnă la Parlament, dedicată omagierii Regelui Mihai I 
O şedinţă solemnă a Camerelor reunite ale Parlamentului, dedicată omagierii regelui Mihai I, se va desfăşura, în 
această după - amiază, de la ora 15.00. 
Vor participa preşedintele Klaus Iohannis, principesa Margareta, Custodele coroanei regale şi Patriarhul Daniel. De 
asemenea, au fost invitaţi premierul Mihai Tudose, miniştrii, precum şi parlamentari şi miniştri din Republica 
Moldova. 
Şedinţa solemnă a parlamentului va fi transmisă în direct pe TVR 1, în cadrul unei ediţii speciale. Fostul suveran al 
României a murit marțea trecută, la vârsta de 96 de ani, la reşedința din Elveția. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
 

 UPDATE Circa 8.000 de membri PSD s-au adunat la Craiova pentru a aduce un omagiu regelui Mihai 
Circa 8.000 de membri ai PSD Dolj s-au adunat, duminică, în centrul Craiovei, pentru a aduce un omagiu regelui 
Mihai prin depunerea de flori și candele la statuia fostului suveran, amplasată între Teatrul Național "Marin 
Sorescu" și Universitate. 
Potrivit președintelui PSD Dolj, senatorul Claudiu Manda, persoanele adunate pe strada A. I. Cuza din Craiova sunt 
membri ai structurilor de conducere ai organizației județene de partid, organizații locale din tot județul, 
organizația de pensionari, de tineret, în număr de circa 8.000. 
"Sunt colegii noștri din conducerea organizației PSD Dolj și structurile componente, adică organizații locale, femei, 
pensionari, PES, tineret. Cred că suntem în jur de 8.000 de persoane. Am venit să aducem un ultim omagiu 
Majestății Sale Regele Mihai I, pentru că nu uităm ce a făcut pentru Craiova, în sensul că în ultimul an în care a 
domnit a emis decretele de înființare a Filarmonicii "Oltenia" și Universității din Craiova", a declarat Manda. 
La rândul său, ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, fost primar al Craiovei, a afirmat că acțiunea PSD nu este un 
miting, ci reprezintă un pios omagiu adus Majestății Sale.  
 
"Ne-am adunat aici pentru a-i aduce un pios omagiu Majestății Sale, care este cetățean de onoare al Craiovei și 
care are, din anul 2014, o statuie în Craiova, una dintre puținele statui pe care le are în țară. Sunt aici numai 
membri din conducerea Filialei PSD Dolj, din toate structurile, sunt circa 8.000 de persoane, pentru că avem 
foarte multe organizații — numai în Craiova avem 178 de organizații locale", a spus Lia Olguța Vasilescu. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/marius-nica_2862.html


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Senatorul Radu Preda, președintele Comisiei de Cultură din Senat, a precizat că membrii PSD Dolj au ieșit în stradă 
cu o floare și cu o candelă pentru regele Mihai I în semn de prețuire față de fostul suveran care trebuie privit ca 
un exemplu de urmat. 
"Putem privi la regele Mihai I ca la un exemplu care ar trebui urmat: un om modest, care a iubit România, care și-a 
făcut datoria față de țară. (...) Este un om care a ajutat foarte mult municipiul Craiova, dacă ne gândim la 
decretele din ultimele nouă luni de mandat prin care au fost înființate Universitatea din Craiova și Filarmonica 
"Oltenia". Noi i-am fost recunoscători regelui Mihai I și prin prisma faptului că a fost făcut cetățean de onoare și 
că la Craiova i s-a ridicat o statuie în centrul orașului", a spus Radu Preda.  
 
Membrii PSD Dolj s-au strâns pe strada A. I. Cuza, de la intersecția cu str. Mihai Viteazu până la Universitate, unde 
se află statuia regelui Mihai I, fiind organizați astfel încât să părăsească zona imediat ce depuneau florile și 
candelele. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mii de persoane au protestat în orașele mari ale țării împotriva coaliției de guvernare (grupaj) 
Mii persoane din mai multe orașe ale țării au protestat, duminică seara, împotriva modificărilor legilor justiției și a 
coaliției de guvernare, cel mai mare număr de demonstranți fiind înregistrat în Timișoara, Cluj și Sibiu. 
Aproximativ 1.000 de persoane au protestat, duminică, începând cu ora 18,00, la Cluj-Napoca, cerând retragerea 
legilor privind justiția și alegeri anticipate. 
Protestatarii au scandat "Jos PSD", "Afară cu PSD din țară", "Justiție nu corupție", "PSD ciuma roșie". 
Ei au purtat pancarte și bannere cu mesaje precum "Cluj — toți în stradă pentru justiție", "Anticipate", "Dragnea și 
ai lui, trădătorii neamului" și au bătut cu linguri în oale aduse de acasă, "ca să se audă până la București".  
Unul dintre manifestanți a citit dintr-un discurs al regelui Mihai rostit la Radio Europa Liberă. 
La miting au fost prezenți și parlamentarii USR Mihai Goțiu și Emanuel Ungureanu. 
După ora 19,00, protestatarii au pornit în marș spre cartierul Mănăștur, cel mai mare al orașului, blocând 
circulația rutieră pe traseu. 
* BISTRIȚA-NĂSĂUD 
Aproximativ 70 de persoane au protestat, duminică seara, în fața Instituției Prefectului Bistrița-Năsăud, față de 
intențiile de modificare a legilor justiției, protestul fiind unul autorizat. 
Manifestanții, unii dintre ei purtând steaguri tricolore, au scandat: "Ei cu hoții, noi cu toții", "Mai am un singur 
dor, Dragnea scriitor", "Hoții" și "PSD, ciuma roșie". 
De asemenea, s-a intonat Imnul de Stat, iar de la o portavoce, doi dintre manifestanți și-au făcut publice 
nemulțumirile legate de actuala guvernare și de modificările propuse la legile justiției. 
Protestul s-a încheiat în jurul orei 20,00, intenția organizatorilor, exprimată pe paginile de socializare, fiind ca 
astfel de manifestări să aibă loc în fiecare zi, începând cu ora 18,00, până în data de 31 decembrie. 
* BRAȘOV 
Un număr de 350 de persoane, potrivit forțelor de ordine, au protestat duminică, pentru a șasea săptămână 
consecutiv în fața Prefecturii din Brașov și în Piața Sfatului, împotriva proiectelor de modificare a legilor justiției. 
Începând cu ora 18,00, manifestanții s-au adunat în fața Prefecturii din Brașov, locul de întâlnire pentru protestele 
organizate până acum. Manifestanții au scandat lozinci împotriva Guvernului și a Coaliției PSD-ALDE, au fluturat 
steaguri tricolore, au fluierat din vuvuzele și au scandat "'Vrem Justiție, nu corupție'', ''Anticipate'', ''De sărbători, 
fără infractori'', ''Nu vrem să fim o nație de hoți'', ''PSD-ciuma roșie'', ''Nu mai vrem să fim conduși de persoane 
care au fost condamnate'', ''Vrem justiție independentă''. 
Demonstranții au spus că sunt nemulțumiți de graba cu care se votează legile justiției, de faptul că nu există 
dezbateri în Parlament, cerând ca justiția să fie independentă, fără implicare politică de niciun fel. 
După o oră și jumătate, protestatarii au plecat în marș spre Piața Sfatului, pe strada Republicii. Aici au continuat să 
scandeze lozinci împotriva Guvernului și a coaliției aflată la guvernare. Au desfășurat un steag tricolor lung de 12 
metri și lat de opt metri, cu care vin la fiecare protest și care a fost confecționat în timpul manifestațiilor din 
primăvara acestui an, din donații de la participanții la acțiunile de protest. 
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Zăpada căzută în cursul nopții și al dimineții, dar și frigul pătrunzător au făcut ca numărul protestatarilor să fie mai 
mic decât cel de duminica trecută, când în stradă s-au aflat peste 500 de persoane. 
Acțiunea de protest s-a încheiat în jurul orei 20,30, fără incidente. 
* BRĂILA 
Peste o sută de persoane au protestat, duminică seară, în municipiul Brăila, împotriva proiectelor de modificare a 
legilor justiției. 
Protestatarii s-au adunat în fața Palatului de Justiție și au plecat în marș pe Calea Călărașilor, principala arteră a 
municipiului, purtând lozinci pe care era scris — "Ne rugăm la Catedrală/Liviu Dragnea să dispară", "Doamne, 
Dumnezeule, scăpa-ne de PSD", "PSD — ALDE ciuma roșie". 
Brăilenii s-au întâlnit în urma unei eveniment creat pe o rețeaua de socializare cu titlul "Penalii-n închisoare/NU la 
Guvernare", care era descris astfel: "Moartea Regelui a fost invocată pentru anularea protestelor PSD organizate 
din Statul Paralel. Dar, pentru a fi 'în graficul lui Daddy', Parlamentul legiferează noaptea. S-a declarat stare de 
asediu și noi nu știm? Parlament penal, marș la Tribunal!". 
* CONSTANȚA 
Peste 200 de persoane care s-au mobilizat prin intermediul unui site de socializare au participat, duminică seară, 
începând cu ora 18,30, la un miting pe platoul din fața Prefecturii Constanța sub sloganul "Ei cu hoții, noi cu 
toții!", manifestația spontană încheindu-se cu un marș de protest pe principalele bulevarde ale orașului, până la 
sediul PSD, față de modificările propuse la legile justiției de către coaliția de guvernare. 
Acțiunile protestatare s-au încheiat fără tulburarea liniștii și ordinii publice 
* DOLJ 
Circa 200 de persoane au protestat duminică seara, la Craiova, împotriva proiectelor de modificare a legilor 
justiției printr-un miting și un marș care au avut loc în centrul orașului timp de aproape trei ore. 
La mitingul din Piața "Mihai Viteazu", care a durat circa o oră și jumătate, au participat câteva zeci de persoane 
care au ascultat piesa "România, trezește-te" și "Imnul golanilor" și au scandat "Demisia!", "Nu vrem să fim 
conduși de hoți!", "Parlament penal, marș la tribunal", "Ieșiți din casă, dacă vă pasă!", "Justiție, nu corupție", 
"PCR, FSN, PDSR, PSD!", "Uniți, salvăm toată România!", "România, trezește-te!", "Dragnea, nu uita, România nu-i 
a ta!", "Unitate!", "PSD, du-te în URSS!". 
În momentul în care au plecat din Piața "Mihai Viteazul", oamenii și-au exprimat nemulțumirea față de decizia 
jandarmilor de a le interzice să meargă în marș pe partea carosabilă a străzii. 
"Azi, când PSD-ul a fost în stradă la Craiova, ați închis circulația, iar pe noi nu ne lăsați decât pe trotuar", au spus 
demonstranții care au scandat în semn de protest "Jandarmeria apără hoția!", "Rușine să vă fie!" și "Veniți cu 
noi!". 
Oamenii au plecat în marș pe strada A. I. Cuza până la intersecția cu Calea București, arteră pe care s-au întors 
până în punctul din care au plecat, pe parcursul marșului numărul participanților ajungând la circa 200. 
Pe timpul protestului, participanții au fluturat steaguri tricolore și au purtat pancarte pe care era scris "Toți pentru 
justiție!". 
* GALAȚI 
Peste 100 de persoane au protestat, duminică seara, pe platoul din fața sediului Prefecturii Galați, nemulțumiți de 
activitatea Guvernului, dar și de modificările la legile justiției, 
Manifestanții au scandat "Pușcărie hoților, pușcărie lor", "Anticipate", "Demisia", "Vrem justiție nu corupție", 
"Kovesi, nu uita, Galațiu-i de partea ta". 
Protestatarii au suflat în fluiere, au fluturat steaguri tricolore, dar și un steag de mari dimensiuni al Uniunii 
Europene, care ar fi fost folosit la mai multe manifestații în diferite zone ale Europei. 
Ei au afișat pancarte pe care era scris "Alegerile anticipate, singura șansă de a salva România", "#Vă vedem", "Toți 
pentru justiție". 
* IAȘI 
Câteva sute de persoane au protestat duminică seara în Piața Unirii din Iași, nemulțumiți fiind de intenția 
Guvernului de a modifica legile justiției. 
Protestatarilor care au venit în fața statuii domnitorului Alexandru Ioan Cuza li s-a alăturat și filosoful Mihail Șora. 
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"Am venit pentru că sunt solidar cu mulțimea ce manifestă împotriva a ce nu merge bine în țara asta. Nu am darul 
profeției și nu știu când, dar, până la urmă, lucrurile tot vor intra pe făgașul cel bun. Trebuie neapărat. Mă 
deranjează mult că cei care sunt în fruntea țării nu au în vedere interesele țării. E un lucru care ne deranjează 
foarte mult", a declarat Șora. 
La protest a venit și deputatul USR Cosette Chichirău. Aceasta i-a cerut șefului statului să iasă și să își exprime 
public poziția față de deciziile coaliției de la guvernare. Totodată, Chichirău a cerut ieșenilor să iasă în stradă 
"pentru că acest atac este fără precedent". 
"S-a scos independența procurorilor, s-au șters incompatibilitățile parlamentarilor care erau prin hotărâre 
judecătorească definitivă. Este un asalt la justiție nemaiîntâlnit până acum, cel puțin în ultimii 20 de ani. Toată 
lumea ar trebui să fie în stradă pentru a face și ei opoziție. Mă aștept ca și președintele României să spună și el 
ceva. Noi toți ne-am mobilizat în 2014 la alegerile prezidențiale și vrem să-l auzim pe președintele nostru că apără 
justiția, că apără statul de drept. E datoria lui. De asta este președinte", a declarat Cosette Chichirău. 
Având pancarte în mâini, manifestanții au fost adunați în jurul statuii domnitorului Alexandru Ioan Cuza din Iași și 
au scandat "Nu vă fie frică, Iașul se ridică", "Păcat, păcat de sângele vărsat", "Ultima soluție, încă o Revoluție". 
După jumătate de oră, protestatarii au plecat în marș pe străzile din centrul orașului, numărul lor fiind de peste 
500. 
Pe traseu, manifestanții au scandat "PSD, ciuma roșie", "Nu îi mai votați pe hoți, ascultați-i pe nepoți", "Jos, jos, 
jos, Guvernul ticălos". Atunci când au ajuns în fața sediului PSD, protestatarii au scandat "Rușine, rușine să vă fie", 
"Hoții, hoții, hoții", "Nu la guvernare, hoții la închisoare", "PSD, ciuma roșie", "Noaptea hoți, ziua mafioți", 
"Dragnea la închisoare, nu la guvernare", "Noi suntem poporul, jos cu infractorul", "DNA să vină să vă ia", "Nu 
vrem să fim o nație de hoți". 
Protestatarii au mărșăluit pe străzile din centrul orașului, doar jumătate dintre ei revenind în Piața Unirii. 
* MARAMUREȘ 
Peste 200 de persoane au protestat în municipiul Baia Mare împotriva proiectelor de modificare a legilor justiției. 
Protestarii s-au mobilizat pe o rețea de socializare și au fixat ca loc de întâlnire Piața Revoluției din centrul 
municipiului. După discuții aprinse despre evoluția situației politice și a intenției celor din coaliția majoritară de a 
modifica legile justiției, demonstranții au pornit în marș prin zona centrală orașului, trecând pe lângă sediul filialei 
județene a PSD Maramureș. 
Pe toată durata marșului, timp de două ore și jumătate, oamenii au trecut și prin unele cartiere periferice ale 
municipiului Baia Mare, aceștia strigând lozinci împotriva PSD și a Guvernului. 
"Vom ieși în stradă atât cât va fi nevoie. Parlamentarii PSD, ALDE și UDMR votează legi împotriva funcționării 
statului român, legi împotriva propriilor cetățeni și a celor care i-au votat, numai să fie ei avantajați", a spus Ioan 
Popovici, unul dintre protestatari. 
Un reprezentant al Inspectoratului Județean de Jandarmi (IJJ) Maramureș, prezent la marș, a precizat că protestul 
a decurs fără incidente. 
* MUREȘ 
Peste 80 de persoane au luat parte, duminică seara, la protestul împotriva modificării legilor justiției de la Târgu 
Mureș, desfășurat sub genericul "Ei cu hoții, noi cu toții!". 
Participanții, grupați în jurul platformei Mureșul Civic, susțin că au ieșit în stradă întrucât Parlamentul, prin PSD, 
ALDE și UDMR, "a început readucerea justiției sub control politic prin adoptarea modificărilor la Legea 303" și 
decapitarea Legii Agenției Naționale de Integritate (ANI). 
Aceștia au spus că, dacă proiectul de modificare a statutului magistraților va deveni lege, independența 
procurorilor va fi eliminată, magistrații vor putea fi anchetați de comisii parlamentare, judecătorilor și procurorilor 
li se va îngrădi dreptul la libera exprimare, iar magistrații trimiși în judecată vor putea profesa în continuare. 
În privința proiectului de modificare a Legii ANI, protestatarii susțin că, în noua formă, parlamentarii care au 
folosit bani publici să-și plătească rudele vor scăpa de rigorile legii și vor scăpa de interdicțiile confirmate de 
instanțe. 
În timpul protestului de la Târgu Mureș, manifestanții au mărșăluit prin centrul orașului și au scandat: "PSD, ciuma 
roșie!", "Dragnea, nu uita/DNA vine să te ia!", "Jos mâinile de pe justiție!". 
* SATU-MARE 
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Aproximativ 40 de persoane au protestat, duminică seara, în centrul municipiului Satu Mare împotriva modului de 
schimbare a legilor justiției. 
Protestatarii s-au deplasat de la Palatul de Justiție spre sediile ALDE și PSD, au scandat lozinci antiguvernamentale, 
împotriva președintelui PSD Liviu Dragnea și a președintelui ALDE, Călin Popescu Tăriceanu. Printre demonstranți 
s-au aflat și persoane din conducerea PNL Satu Mare. 
Manifestanții au scandat "Nu vă fie frică, Ardealul se ridică", "Dragnea nu uita, așteptăm și cartea ta", "ALDE și 
PSD, aceeași mizerie", "Vrem anticipate". Ei au afișat mai multe pancarte cu inscripția "Toți pentru justiție". 
* SIBIU 
Aproape 2.000 de sibieni au participat la protestul care a avut loc duminică seara, în centrul orașului și pe două 
din principalele bulevarde. 
Oamenii au scandat împotriva PSD-ALDE și a Guvernului. 
Acesta a fost un protest autorizat. 
 
 
* TIMIȘ 
Peste o mie de persoane au protestat duminică seara, potrivit organizatorilor, în Piața Victoriei din Timișoara, 
împotriva Guvernului PSD și a corupției, cerând pedepsirea ''hoților''. 
''Liviu Dragnea nu uita, de Crăciun e ziua ta'', ''Crăciun fără hoți'', ''Mai am un singur dor, Liviu Dragnea scriitor'', 
''Legi pentru toți, nu pentru hoți'', ''Rezistăm, nu cedăm'', ''Ați reușit, ne-ați unit'', ''Păcat, păcat de sângele 
vărsat'', ''Să vă fie frică, țara se ridică'', ''Rezistă București'' au fost câteva dintre lozincile care s-au auzit în centrul 
Timișoarei.  
 
Participanții la miting au făcut și un tur al Pieței Victoriei, întrucât în locația anunțată era în desfășurare un 
concert de Crăciun organizat de Primăria Timișoara. 
Pentru prima dată, și de la ferestrele clădirilor din centrul orașului, oamenii s-au alăturat protestatarilor, fluturând 
drapele și scandând lozincile protestatarilor din stradă. 
Înarmați cu portavoce, vuvuzele, steaguri, cei prezenți nu au mai ținut discursuri, ca în alte seri, ci au fost mult mai 
energici în scandarea de lozinci. 
 (Sursa: Agerpres) 
 

 Tăriceanu, către protestatari: În afară de informațiile de pe rețelele de socializare, să facă un efort să citească legile 
justiției 
Președintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, le-a transmis duminică un mesaj protestatarilor în care i-a rugat 
ca, în afară de informațiile pe care le preiau de pe rețelele de socializare, să facă un efort să citească proiectul de 
modificare a legilor justiției. 
"Pentru cei care protestează, eu am un mesaj. Am rugămintea (...) ca cei care protestează, în afară de rețelele de 
socializare de unde preiau de foarte multe ori informații care nu sunt controlate și verificate, să facă un efort să se 
informeze, să citească legile justiției, să vadă care sunt modificările pe care dorim să le facem, care urmăresc un 
singur scop — consolidarea statului de drept, consolidarea independenței magistraților, în așa fel încât (...) să nu 
mai putem vorbi, așa cum s-a întâmplat în ultima perioadă, de dosare care sunt politice, de justiție selectivă, de 
abuzuri și excese care au afectat oameni și vieți, să nu ne mai trezim în situația în care oameni care sunt 
condamnați în România își găsesc dreptate la Curtea Europeană a Drepturilor Omului", a declarat Tăriceanu, într-o 
intervenție telefonică la România TV. 
Potrivit președintelui Senatului, "România este a treia țară, după Rusia și Turcia, în privința proceselor pierdute la 
CEDO". 
"Este o stare pe care nu putem să o acceptăm să se perpetueze și acesta este motivul pentru care am hotărât, la 
nivelul majorității, să facem o modificare a legilor justiției și această reformă în justiție", a spus Tăriceanu. 
Referitor la faptul că membri ai opoziției i-au cerut demisia, Tăriceanu a spus: "Dacă ei cunosc care sunt regulile în 
democrație, probabil că vor să facă un fel de exercițiu cu care să iasă în evidență, dar (...) chiar și acest exercițiu, 
hai să zicem ușor forțat, nu le aduce încredere mai multă din partea electoratului". 
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Totodată, președintele Senatului a criticat declarațiile politice ale șefilor unor instituții apolitice. 
"În România, în momentul de față, există o grupare care, în trecut, căpătase forma unei grupări oculte — astăzi nu 
mai este o grupare ocultă—, care se luptă din răsputeri pentru a-și menține pozițiile, influența, pârghiile de putere 
nelegitime, neconstituționale. Și din acest motiv avem o gamă întreagă de manifestări de la cele de stradă până la 
tot felul de declarații politice din partea șefilor unor instituții care nu sunt politice, dar care văd că fac politică cu 
foarte multă dăruire", a mai afirmat Tăriceanu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Orban: Suntem dispuși la toate formele de protest legale pentru a împiedica orice lovitură dată justiției 
Președintele PNL, Ludovic Orban, a cerut, duminică, cetățenilor, să iasă în stradă și să protesteze pașnic, pentru a 
arăta actualei puteri că trebuie să țină cont de ''ceea ce vrea majoritatea zdrobitoare din societate". 
*UPDATE Cioloș: Nu cred că această coaliție de la putere are legitimitatea să distrugă justiția și credibilitatea 
României 
"Suntem dispuși să apelăm la toate formele de protest legale, constituționale (...) pentru a împiedica orice lovitură 
dată împotriva independenței justiției, împotriva domniei legii, împotriva drepturilor și libertăților fundamentale 
ale cetățenilor (...) Apelez la toți colegii mei, la toți simpatizanții noștri să nu fie pasivi, la toți cetățenii români, 
care se gândesc la binele României. Pasivitatea astăzi este o formă de complicitate (...) Trebuie să ieșim în stradă 
să manifestăm pașnic și să arătăm acestei puteri că, deși are o majoritate conjuncturală dictată de niște 
promisiuni mincinoase, (...) trebuie să țină cont de ceea ce vrea majoritatea zdrobitoare din societate", a spus 
Orban, într-o conferință de presă, alături de liderul USR, Dan Barna, și de fostul premier, Dacian Cioloș. 
În opinia sa, România este "într-un punct critic". "În Parlament nu se dezbat simple modificări ale legilor justiției. 
De un an de zile, în Parlament, are loc un atac sistematic împotriva drepturilor și libertăților fundamentale ale 
românilor, (...) împotriva independenței justiției. Treptat, PSD capturează statul român", a arătat Orban. 
Liderul USR, Dan Barna, a declarat că majoritatea de la guvernare se comportă "ca o casă de avocatură" a 
președintelui PSD, Liviu Dragnea. 
"Se împlinește un an de când o majoritate (...) nu face decât să destructureze organizat România și să se comporte 
(...) ca o casă de avocatură a domnului Liviu Dragnea. În acest context, societatea are o datorie majoră de a 
reacționa", a precizat Barna.  
 
La conferința de presă au participat și reprezentanții mai multor ONG-uri și asociații civice. Potrivit lui Mihai 
Polițeanu, membru fondator Inițiativa România, conferința este răspunsul la "asaltul total" al coaliției PSD-ALDE 
asupra instituțiilor independente și a statului de drept. 
El a cerut respingerea în bloc a proiectului de modificare a legilor justiției, respingerea proiectului de modificare a 
legii ANI și demisia imediată a președinților celor două Camere ale Parlamentului, Liviu Dragnea și Călin Popescu-
Tăriceanu. 
"Semnalul nostru este foarte clar: 'Ei cu hoții, noi cu toții' (...) Noi vom merge în Piața Victoriei după această 
conferință", a mai afirmat Polițeanu. 
Printre participanții la conferință s-au numărat și prim-vicepreședintele PNL Raluca Turcan și fostul ministru al 
Justiției Raluca Prună. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cioloș: Din platforma România 100 se va desprinde un partid; nu vom acționa împotriva celor cu același ADN 
Fostul premier Dacian Cioloș a anunțat, duminică, în cadrul unei întâlniri a comunității Platforma România 100, că 
din această structură se va desprinde un partid ce urmează a fi prezentat în lunile următoare și care nu va acționa 
împotriva celor cu "același ADN", fiind deschis colaborării cu cei cu care împărtășește valori comune. 
"Din platforma România 100 se va desprinde un partid politic. (...) Fără nicio îndoială. E clar și noi, cel puțin, cei 
care am fondat Platforma România 100, suntem hotărâți să facem lucrul acesta. (...) Trebuie să fie un proces 
natural, și nu unul forțat. (...) Da, se va desprinde un partid politic din Platforma România 100, dar care are nevoie 
de o fundație solidă, o fundație de principii, de idei, valori și are nevoie, mai mult decât atât, de o viziune și de 
programe și chiar de proiecte. E important să arătăm oamenilor nu doar o viziune și o ideologie, e nevoie să 
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arătăm în ce se traduce ideologia sau în ce se traduc acele valori, principii, etică, morală care pot să contureze la 
un moment dat și ideologia", a spus Cioloș. 
El a arătat că înființarea unui partid nu este un obiectiv în sine al Platformei România 100. Fostul premier a 
subliniat că un astfel de proiect trebuie să fie rezultatul unei "implicări efective". 
"Obiectivul pe care îl avem e de a contribui la o schimbare, la un proces, la o schimbare care să fie firească, 
naturală și să pornească din voința oamenilor care sunt gata să contribuie la asta. E important ca această 
schimbare să nu se facă cu oameni așteptând pe margine și cu alții câțiva — trei, cinci, șapte, zece, cinsprezece, 
câți or fi într-un partid sau în mișcările civice — să acționeze, să joace pe teren", a declarat Dacian Cioloș. 
Acesta a comentat și vocile potrivit cărora o astfel de inițiativă ar duce la fărâmițarea opoziției. 
"Ne gândim și la asta, însă mie mi se pare cumva ca o responsabilitate pe care eu și noi, cei care am inițiat 
platforma, nu avem decât să o asumăm, ca din această platformă să se desprindă și un partid politic care nu va 
acționa împotriva celor cu care împărtășim valori, idei și principii comune, cu care avem (...) același ADN. Vom fi 
deschiși colaborării cu cei cu care putem lucra. Nu avem de gând să ne batem cu cei alături de care trebuie să 
acționăm în perioada următoare", a adăugat Cioloș. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ludovic Orban, Dan Barna şi Dacian Cioloş au fost prezenţi la conferinţa organizaţiilor civice, pentru mesaj 
comun împotriva PSD-ALDE 
Liderii PNL, USR şi România 100, Ludovic Orban, Dan Barna şi Dacian Cioloş, au fost prezenţi, duminică, la o 
conferinţă susţinută de organizaţiile civice, ei fiind invitaţi pentru consultări şi pentru conturarea unui mesaj 
comun şi unitar împotriva demersurilor coaliţiei de guvernare PSD-ALDE. 
Conferinţa a fost deschisă de Mihai Poliţeanu, membru fondator Iniţiativa România. 
„Sunt vremuri dramatice pentru viitorul acestei naţiuni, iar această conferinţă de presă este răspunsul nostru 
unitar la asaltul total al coaliţiei PSD-ALDE împotriva instituţiilor independente şi împotriva statului de drept. 
România a fost luată ostatică de o putere politică profund coruptă, abuzivă, autoritară şi determinată să încalce 
orice regulă democratică pentru acapararea puterilor statului”, a spus Poliţeanu, care a vorbit de la un pupitru, el 
fiind flancat de Orban, Cioloş, Barna, dar şi de alţi parlamentari PNL şi USR şi membri ai organizaţiilor civice. 
„Acestei agresiuni asupra democraţiei, care este fără precedent din 1990, noi, organizaţiile civice, am răspuns şi 
vom răspunde prin proteste paşnice. Am invitat partidele de opoziţie PNL şi USR, dar şi mişcarea civico-politică 
România 100, la consultări”, a adăugat Poliţeanu. 
El a precizat şi solicitările comune care au rezultat de pe urma acestor consultări. 
„Cerem: respingerea în bloc a legilor justiţiei, respingerea proiectului de modificare a legii ANI, demisia imediată a 
preşedinţilor celor două Camere, Dragnea şi Tăriceanu, cerem românilor să iasă în stradă să protesteze paşnic 
pentru un viitor democratic”, a mai spus Poliţeanu. 
 
El a spus că nu mai este vorba despre legile justiţiei, DNA, parchete, dosarele lui Dragnea şi Tăriceanu, ci e vorba 
de intrarea României în epoca autoritarismului, iliberalismului şi de o deviere majoră de la drum euroatlantic. 
„Semnalul nostru e foarte clar: Ei cu hoţii, noi cu toţii! Ieşiţi acum în stradă. Noi vom merge în Piaţa Victoriei după 
această conferinţă”, a conchis Barna. 
Preşedintele România 100, Dacian Cioloş, care a anunţat duminică dimineaţă că din această plartformă urmează 
să se desprindă un partid politic, a luat cuvântul şi a precizat că majoritatea parlamentară nu are legitimitatea să 
distrugă Justiţia, să distrugă credibilitatea României în exterior şi să creeze instabilitate în mediul economic. 
„Cum să ai bunăstare într-un stat corupt, într-un stat în care cei care sunt la putere interpretează utilizarea acestei 
puteri abuziv şi în interes propriu? Cum să ai bunăstare atunci când nu doar că Justiţia nu poate să lucreze 
independent, dar mai creezi instabilitate şi în mediul economic? Cred că avem cocktail-ul şi melanjul suficient care 
să arunce în aer România”, a spus Cioloş. 
El a arătat că România 100 s-a asociat organizaţiilor civice, care au cea mai mare legitimitate să protesteze. 
La rândul său, preşedintele PNL Ludovic Orban a spus că a venit la conferinţă pentru a-şi arăta aprecierea şi 
respectul faţă de toate organziaţiile civice, toţi cetăţenii români care ies în stradă şi protestează pentru a susţine 
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principii, pentru a apăra democraţia în România, pentru a împiedica drumul pe care vrea să îi ducă actuala 
majoritate guvernamentală. 
„România este într-un punct critic. Suntem în ceasul al 12-lea. În Parlament nu se dezbat simple modificări ale 
legilor justiţiei. E un atac sistematic împotriva drepturilor şi libertăţilor românilor, împotriva independenţei 
instituţiilor din România, a puterii judecătoreşti, a justiţiei. PSD capturează statul român instituţie după instituţie. 
Vom apela la toate formele de protest legale şi constituţionale de a împiedica orice lovitură împotriva 
independenţei justiţiei”, a spus Orban. 
Liderul USR Dan Barna a precizat că de un an actuala majoritate parlamentară destructurează organizat România 
şi se comportă ca o casă de avocatură pentru Liviu Dragnea. 
„Societatea are datoria de a reacţiona. Demcoraţia e mai mult decât majoritatea, e despre respectarea regulilor 
acelui stat. Eliminarea posibilităţii de a dezbate amendamente arată că mergem spre dictatură. În aceste zile cel 
mai consistent mesaj trebuie să fie de unitate a opoziţiei. Vorbim de viitor, de viitorul copiilor care să nu mai plece 
scârbiţi dintr-o ţară condusă de infractori”, a mai spus Barna. 
După discursuri, organizatorii conferinţei au anunţat jurnaliştii că nu preiau întrebări întrucât vor merge direct în 
Piaţa Victoriei, pentru a participa la protestele anunţate pentru duminică seara. 
Printre organizaţiile civice care au organizat conferinţa comună cu liderii politici se numără Iniţiativa România, 
Platforma România 100, CIVICA Iaşi, Institutul pentru Politici Publice Corupţia Ucide, Grupul Civic #Insist, 
#REZISTENŢA, Asociaţia Civică ProFest, CIVICA Iaşi (membră a reţelei naţionale de grupuri civice Contract 
România), Evoluţie în Instituţie, Geeks for Democracy, Oradea Civică, Rădăuţiul civic, Valea Jiului Society VeDem 
Just - Asociaţia Voci pentru Democraţie şi Justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Carmen Dan: Siguranța începe să fie o problemă care tinde să se agraveze dacă nu luăm măsuri 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a declarat sâmbătă că în România siguranța începe să fie o problemă 
care tinde să se agraveze dacă nu se iau măsuri, cum ar fi modificarea legislației pentru întărirea autorității 
polițistului și intensificarea pregătirii fizice și tactice a polițiștilor. 
Carmen Dan a menționat că în acest an au fost peste 200 de acțiuni de ultraj, fapt care ar trebui să îngrijoreze, 
pentru că nu este vorba numai de autoritatea polițistului, ci și de autoritatea statului. 
"Siguranța începe să fie o problemă și, dacă nu suntem categorici în a lua măsuri, lucrurile tind să se agraveze. 
Spuneam că numai în anul 2017 au fost peste 200 de acțiuni de ultraj și mi s-a răspuns din multe direcții, din 
păcate, că nu sunt multe. Eu zic că sunt multe, că trebuie să ne îngrijoreze acest fapt, pentru că până la urmă nu 
vorbim de autoritatea polițistului, ci vorbim de autoritatea statului. (...) Trebuie să aducem oameni bine pregătiți 
în poliție și să avem o legislație care să susțină autoritatea polițistului. Este obligatoriu să schimbăm legislația 
pentru întărirea autorității polițistului. La acest pachet legislativ am lucrat cu specialiștii din minister, cu 
reprezentanții sindicatelor și cel mai important este că au contribuit chiar polițiștii la acest pachet legislativ", a 
afirmat Carmen Dan, într-o emisiune la Realitatea TV. 
Potrivit ministrului Afacerilor Interne, demersul privind modificările la legile poliției se află în ultima fază, iar luni 
(11 decembrie — n.r.) va avea loc dezbaterea publică pe acest pachet legislativ . 
"La această dezbatere îmi doresc să fie prezenți atât reprezentanții sindicatelor, cât și societatea civilă, pentru că 
am văzut destule organizații neguvernamentale îngrijorate de faptul că dăm puteri prea mari polițiștilor sau că 
aceștia ar putea abuza de lege. Abuzul trebuie sancționat indiferent de cine îl săvârșește și pentru lucrul acesta 
avem proceduri. Toate aceste proceduri care privesc întărirea autorității poliției sunt cuprinse într-un manual al 
polițistului și eu am convingerea că introducând în lege aceste proceduri realizăm un echilibru în relația dintre 
cetățean și polițist, o delimitare între aplicarea legii și abuz", a precizat Carmen Dan. 
Ministrul de Interne a susținut că, de multe ori, orele de pregătire fizică a polițiștilor din domeniul ordinii publice 
sunt făcute doar pe hârtie, motiv pentru care au fost introduse module de pregătire fizică și tactică de care se 
ocupă luptătorii de la Acțiuni Speciale. 
"Ne dorim foarte mult ca polițiștii din domeniul ordinii publice să cunoască foarte bine aceste proceduri. Avem 
instructori care să se preocupe îndeaproape de pregătirea fizică și tactică a polițiștilor, sunt deja o parte 
importantă prezenți la nivelul structurilor teritoriale, dar eu îmi doresc să întărim prezența lor și în mod periodic 
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să facă această pregătire, pentru că am constatat că acele ore de pregătire fizică care trebuie făcute de polițiști de 
cele mai multe ori sunt ore de pregătire fizică doar pe hârtie. Am introdus aceste module de pregătire fizică și 
tactică de care se ocupă luptătorii de la Acțiuni Speciale", a afirmat Carmen Dan. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 PROIECT | Întărirea autorităţii poliţistului, în dezbatere publică, organizată de MAI. Închisoare pentru 
ignorarea avertismentelor poliţiei şi amenzi mai mari pentru cei care refuză să se legitimeze 
MAI organizează, luni, dezbaterea publică privind proiectul de lege care presupune întărirea autorităţii poliţistului, 
acesta reprezentând răspunsul faţă de creşterea a numărului de agresiuni îndreptate împotriva personalului 
instituţiei., dezbătută, luni, la MAI 
La dezbaterea publică de luni, organizată de Ministerul Afacerilor Interne (MAI), se va discuta proiectul de Lege 
pentru modificarea şi completarea unor acte normative din domeniul ordinii şi siguranţei publice. Actul normativ 
propus are drept scop şi protejarea poliţistului împotriva acţiunilor violente şi stabilirea clară, la nivel de lege, a 
procedurilor de intervenţie ale agentului. 
„Poliţistul are dreptul să solicite oricărei persoane care face obiectul unor măsuri poliţieneşti, să renunţe temporar 
la mijloacele ce pot fi folosite pentru un atac armat sau să adopte o poziţie inofensivă care să excludă posibilitatea 
săvârşirii unei acţiuni violente îndreptate împotriva acestuia. Solicitarea de a adopta o poziţie inofensivă (ţinerea 
mâinilor la vedere, deasupra capului sau paralel cu solul, depărtarea picioarelor, adoptarea poziţiei şezut sau 
culcat) trebuie să fie adecvată pericolului pe care-l poate reprezenta persoana. Dacă persoana nu se supune 
solicitărilor poliţistului sau se apropie de poliţist după ce, în prealabil, a fost avertizată verbal prin cuvintele „Stai, 
poliţia! – Nu te apropia!”, se prezumă intenţia unei acţiuni violente împotriva poliţistului”, se arată în propunerea 
legislativă. 
De asemenea, în document mai este stipulată şi procedura privind conducerea unui cetăţean la sediul poliţiei. 
„În proiect propunem ca verificarea situaţiei de fapt şi, după caz, luarea măsurilor legale faţă de persoana condusă 
la sediul poliţiei se realizează, cu celeritate, fără a se depăşi 12 de ore de la momentul iniţierii deplasării. La 
expirarea acestui termen, persoana are dreptul de a părăsi sediul poliţiei. În situaţia în care identitatea persoanei 
nu a putut fi stabilită în termenul de 12 ore, acest termen se prelungeşte cu perioada necesară stabilirii identităţii, 
verificării situaţiei de fapt şi, după caz, luării măsurilor legale, fără a se depăşi 24 de ore de la momentul iniţierii 
deplasării. Conducerea la sediul Poliţiei se va realiza numai în anumite situaţii: nu s-a putut stabili identitatea 
persoanei, ori există suspiciuni rezonabile cu privire la identitatea declarată sau veridicitatea documentelor 
prezentate; din cauza comportamentului, locului, momentului, circumstanţelor, ori bunurilor aflate asupra sa, 
creează suspiciunea rezonabilă că pregăteşte sau a comis o faptă ilegală etc.”, se mai arată în document. 
Iniţiativa mai vizează şi înăsprirea sancţiunilor. De exemplu, pentru refuzul de legitimare, amenda maximă va 
creşte de la 500 de lei, la 1.500 de lei, întrucât, aşa cum spune iniţiativa, această situaţie stă la baza escaladării 
unor episoade violente. 
„Propunem limitarea şi detalierea situaţiilor când este posibilă pătrunderea într-un spaţiu privat, fără mandat sau 
acordul proprietarului. Legea prevede obligaţia poliţistului de a lua măsurile necesare pentru înlăturarea 
pericolelor care ameninţă ordinea publică sau siguranţă persoanelor, dar nu stabileşte şi modalităţile prin care se 
exercită această obligaţie. În proiect se prevăd limitativ condiţiile în care se poate realiza intervenţia într-un spaţiu 
privat: Pentru a salva viaţa sau integritatea corporală a unei persoane, dacă există indicii că în acel spaţiu este o 
persoană aflată în pericol; Pentru a preveni răspândirea unei epidemii, dacă există indicii că în acel spaţiu este o 
persoană decedată etc”, scrie în proiect. 
De asemenea, proiectul propune încadrarea ca infracţiune a următoarelor fapte: împiedicarea poliţistului să 
deruleze o anumită intervenţie în stradă (pedeapsa propusă este închisoare de la 6 luni la 3 ani sau amendă), 
întrebuinţarea în public de cuvinte, expresii ori gesturi jignitoare sau obscene (închisoare de la 1 la 3 luni sau 
amendă), redarea muzicii, la intensitate mare, în imobile cu destinaţia de locuinţe, organizarea de petreceri cu 
caracter privat în spaţiul public, în proximitatea imobilelor cu destinaţia de locuinţe (dacă, după aplicarea amenzii, 
persoanele continuă să deranjeze locatarii imobilului, iar poliţiştii sunt solicitaţi pentru o nouă intervenţie, se 
propune introducerea unor măsuri din sfera răspunderii penale). 
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Recent, un poliţist a fost rănit în misiune cu o sabie, un altul fiind atacat, fapt ce a dus la împuşcarea mortală a 
agresorului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legile justiţiei | Comisia condusă de Florin Iordache îşi reia lucrările. Ce proiect intră luni în dezbatere 
Comisia pentru legile justiţiei va continua, luni, de la ora 10.00, dezbaterile privind propunerile de modificare a 
Legii 304/2004 privind organizarea judiciară, intenţia fiind ca acestea să fie finalizate în cursul zilei, pentru a se 
trece la dezbaterea Legii 317/2004 privind CSM.egile justiţiei | Comisia condusă de Florin Astfel, pe ordinea de zi 
de luni a Comisiei speciale pentru legile justiţiei figurează „finalizarea dezbaterilor privind propunerile de 
modificare formulate de participanţii la lucrările Comisiei privind iniţiativa legislativă de modificare şi completare 
a Legii 304/2004 şi dezbateri generale asupra propunerilor de modificare a Legii 317/2004”. 
Pe ordinea de zi a fost introduse şi dezbaterile privind propunerile de modificare şi completare a dispoziţiilor 
Codului de procedură Penală şi Codului Penal prin raportare la transpunerea Directivei (UE) 2016/343 a 
Parlamentului European şi a Consiliului din 09.03.2016 privind consolidarea anumitor aspecte ale prezumţiei de 
nevinovăţie şi a dreptului de a fi prezent la proces în cadrul procedurilor penale. 
Pe de altă parte, majoritatea PSD-ALDE din Comisie a decis, săptămâna trecută, să lucreze în regim intens, fiind 
acceptată doar propunerea de a nu lucra doar în zilele de 14, 15 şi 16 decembrie, decretate de Guvern ca zile de 
doliu naţional, după decesul Regelui Mihai. 
Legea 303/2004, privind Statutul magistraţilor, finalizată de Comisie şi votată doar pe articole săptămâna trecută, 
în aproximativ 11 ore de dezbateri în plen, va intra marţi la votul final în Camera Deputaţilor. Ulterior, această 
lege va fi trimisă la Senat, iar senatorii vor depune amendamente care vor fi discutate tot în Comisia specială. 
O altă lege care a va intra marţi la votul final în Camera Deputaţilor va fi cea care modifică Legea ANI şi care 
prevede că interdicţiile aplicate parlamentarilor pe baza rapoartelor ANI şi la care s-a constatat nerespectarea 
prevederilor legale privind conflictul de interese în perioada 2007-2013 încetează de drept. 
Proiectul de lege de modificare a Statutului magistraţilor şi cel de modificare a Legii ANI au apărut pe site-ul 
Senatului, săptămâna trecută, ca fiind înregistrate pentru dezbatere la Biroul Permanent, deşi aceste proiecte se 
aflau efectiv în dezbaterea plenului Camerei Deputaţilor. Ulterior, cele două proiecte de lege au fost retrase de pe 
site-ul Senatului, după acuzaţii vehemente venite din partea Opoziţiei. 
Opoziţia a acuzat, la acel moment, majoritatea PSD-ALDE din Parlament de faptul că ar fi acţionat cu premeditare 
înregistrând la Senat propunerile de lege, deşi aceastea se aflau încă în dezbatere la Cameră, scopul fiind de a 
trece "pe repede înainte" aceste modificări la legile justiţiei, fără dezbatere efectivă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lovitură DURĂ pentru Kovesi de la Bruxelles! DNA, criticată de jurnaliști europeni: 'Corupția din lupta 
anticorupție a României' 
Un articol publicat pe site-ul publicaței New Europe, cu sediul la Bruxelles, analizează campania anticorupție din 
România, în contextul controverselor apărute, în ultima perioadă, "la nivel înalt", scrie România Liberă. 
"Lupta împotriva corupţiei din România arată astfel: o creştere cu 50% a inculpărilor în ultimii cinci ani, o rată a 
condamnării de 92% şi o represiune nemiloasă, aparent fără rival în altă parte a Europei", susține articolul 
publicat de către New Europe, intitulat „Corupția din lupta anticorupție a României”. 
Puse sub presiune de către instituţiile europene, disperate să obțină o poveste de succes din extinderea cu 
probleme a anului 2007, Direcția Națională Anticorupție a fost acoperită cu laude în ultimii ani. „Dar, dincolo de 
bula Bruxelles-ului, am dat peste o poveste foarte diferită - una de intimidare și de constrângere, și a unei 
aparente ciocniri cu Serviciul Român de informaţii (SRI) - o tragedie de corupţie în centrul luptei împotriva 
corupţiei", scrie publicația. 
DNA este condus de procurorul-şef Laura Kövesi, căreia deseori i se atribuie laurii pentru intensificarea luptei 
împotriva corupţiei din România. De la preluarea acestui post în 2012, DNA a obținut mai multe arestări, mai 
multe sechestre pe bunuri și mai multe condamnări decât oricare dintre agenţiile sale similare din întreaga UE. 
„Cu toate acestea, sub mandatul lui Kovesi, au apărut și preocupări semnificative în legătură cu metodele de lucru 
ale DNA. Au existat acuzaţii ample, prea multe pentru a fi minimalizate, privind încălcarea unor principii și 
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drepturi ale omului fundamentale la nivelul UE în cursa obsedantă pentru obținerea unor sentințe de condamnare 
şi, chiar mai grav, privind faptul că în investigaţiile DNA au loc, în mod obişnuit, abuzuri de putere şi condamnări 
motivate politic", menționează New Europe. 
Ancheta în curs de desfășurare a unei comisii parlamentare cu privire la practicile SRI și implicarea sa în 
investigațiile DNA oferă șansa de a pune în lumină această relație îngrijorătoare. Secretarul General al SRI, 
Dumitru Dumbrava, se confruntă cu o cerere de a demisiona, amintește publicația, pe fondul acuzațiilor că a 
încercat să influențeze judecătorii care prezidează cazurile DNA. Surse românești au menționat că el a încercat să 
contacteze și să influențeze persoane din zona judiciară, prin intermediul Facebook, subliniind preocupările în 
creștere legate de relația din ce în ce mai compromisă dintre serviciul de informații și DNA. O astfel de relație are 
ecouri deranjante care vin dintr-un capitol întunecat al istoriei românești. 
Jurnaliștii aduc în discuție una dintre întrebările pe care le ridică modul cum este pus în aplicare mandatul 
european de arestare, care trage o serie de alte țări europene pentru a facilita afacerile tulburi făcute de 
autorităților române, în special în Marea Britanie. Acest instrument legislativ este construit pe ideea că instanțele 
din București respectă standarde similare de justiție ca la Paris sau Londra. „În practică, cazurile pe care le-am 
examinat sugerează că acest lucru este deocamdată doar un deziderat. (...) Importanța luptei împotriva corupției 
în România nu poate fi subestimată. Ceea ce arată ancheta noastră este că cei care conduc această luptă ar trebui 
să fie la fel de atent examinați ca cei pe care îi urmăresc. Cu toate acestea, acoperirea largă a puterii și influenței 
DNA-ului înseamnă că îndoielile și critica vor veni rar din interiorul țării. În schimb, datoria de a critica sistemul 
anti-corupție al României se bazează în mare măsură pe Uniunea Europeană”, este concluzia New Europe, citată 
de România Liberă. 
(Sursa: Romania Libera) 
 

 Avertismentul ambasadorului SUA: Slăbirea legislaţiei anticorupție expune România amenințărilor Rusiei 
Ambasadorul SUA, Hans Klemm, a lansat un avertisment autorităților de la București, pe fondul discuțiilor despre 
modificarea legilor Justiției. 
„Noi credem că slăbirea legislaţiei care vă permite să aveţi un sistem judiciar independent şi să lansaţi o luptă 
puternică împotriva corupţiei subminează şi rezistenţa naţională şi poate expune România la ameninţări venite de 
peste hotare, inclusiv la cele din partea Rusiei. Corupţia este o scenă pe care actorii ostili o pot folosi pentru a 
sparge fundaţia unui stat rezistent”, a spus Hans Klemm, la o discuție avută cu jurnaliștii săptămâna aceasta, la 
Târgu Mureș. 
„În plus, România devine recunoscută în regiune pentru eforturile sale de a lupta împotriva corupţiei, de 
respectare strictă a statului de drept şi de asigurare a unui sistem judiciar independent. Ţări precum Macedonia, 
Republica Moldova, Ucraina, Bulgaria şi altele, vin la Bucureşti pentru a afla despre măsurile luate de România în 
lupta împotriva corupţiei şi de consolidare a statului de drept. În consecinţă, este foarte îngrijorător, avem 
îngrijorări profunde atunci când vedem eforturi, acum în Parlament, de a submina tot ceea ce a realizat România 
în ultimii 15-20 de ani în construirea acestor instituţii. Şi da, aşa cum am încercat să explic în discursul pe care l-am 
susţinut ieri la Universitatea „Babeş-Bolyai”, noi credem cu tărie că respectarea statului de drept, existenţa unui 
sistem judiciar independent, lupta împotriva corupţiei au impact asupra securităţii naţionale, contribuie la 
rezistenţa statului, a guvernării”, a adăugat ambasadorul american. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Taximetriştii ameninţă că vor ieşi la proteste pentru stoparea transporturilor ilegale de pasageri 
În perioada 17-18 ianuarie, 5.000 de transportatori, membri ai Asociaţiei Profesionale a Transportatorilor în 
Regim de Taxi şi Închiriere (APTTI) şi ai Asociaţiei Pentru Drepturile Taximetriştilor Independenţi (ADTI) vor 
participa la un protest pentru stoparea transporturilor ilegale de pasageri.ageri 
„Cele două organizaţii profesionale au solicitat primului-ministru Mihai Tudose să intervenă şi să ia măsuri urgent 
pentru stoparea activităţilor ilegale de transport de pasageri neautorizat. Fenomenul platformelor on-line de tip 
ridesharing precum şi fenomenul pirateriei în transportul de pasageri au luat o mare amploare la nivel naţional si 
sunt astăzi în plină expansiune, fără ca instituţiile abilitate să intervină pentru intrarea acestora în legalitate”, se 
arată într-n comunicat comun transmis duminică de APTTI şi ADTI. 
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„Black Cab, Uber,Taxi Fy şi alţii desfăşoară nestingheriţi activităţi sub forma serviciului public de transport 
pasageri în regim de taxi şi închiriere, fără a trece p,rin filtrele impuse şi aplicate domeniului de actele normative în 
vigoare. Utilizând maşini second-hand deţinute de persoane fizice sau juridice neautorizate pentru desfăşurarea 
acestor activităţi, acestea au început deja să promoveze încasarea cash la şofer pentru a atrage cît mai mulţi 
clienţi, distorsionînd complet serviciul de taximetrie, afectat de grupurile de interese de tip mafiot, corupţie şi 
abuzuri în legiferare şi reglementare, atît la nivel local, cât şi în Parlament”, se mai arată în comunicatul celor 
două asociaţii. 
„Ani la rând, legea în domeniul taximetriei s-a făcut de acelaşi grup de interese, deghizat în asociaţie şi ulterior 
federaţie, care prin trafic de influenţă şi acte de corupere a sistemului a reusit să pună pe butuci ceea ce ar fi 
trebuit să fie un serviciu public în interesul cetăţenilor, la un nivel de siguranţă şi confort în concordanţă cu nevoile 
pasagerilor”, arată reprezentanţii taximetriştilor, fără să precizeze la ce „asociaţie, ulterior federaţie” se referă. 
ADTI şi APTTI mai arată că au solicitat Guvernului României „o interventie promptă şi serioasă pentru 
reglementarea/autorizarea transportului desfăşurat sub umbrela acestor platforme, sau eliminarea tuturor 
barierelor birocratice impuse celor ce încă speră să desfăşoare activităţi de taxi şi închiriere în condiţii de 
concurenţă loială”. 
„Toţi conducătorii auto ce desfăşoară activităţi de transport pasageri trebuie să treacă prin toate verificările şi 
atestările din domeniu, iar vehiculele trebuie autorizate pentru a presta servicii de ridesharing sau transport de 
pasageri indiferent de modul în care se face comanda de către client. ADTI şi APTTI consideră că este imperios 
necesar ca modificările legislative ce urmează să se facă de către Guvern sau de către Parlament să urmărească 
strict atît interesul celor ce beneficiază de aceste servicii cât şi operatorii de transport, grav afectaţi în prezent de 
concurenţa neloială”, se mai arată în comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
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